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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért felelős miniszter

Az interpelláció címe: "A kínai egyetem Magyarországra településével kapcsolatban 
nemzetbiztonsági szempontból nincs feladata a Kormánynak és a projekt felelősének?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Kormány döntése szerint  kormánybiztosként  Ön a felelőse a kínai  Fudan Egyetem budapesti
campusának megvalósítását célzó projekt megvalósításáért. E minőségében azt nyilatkozta a Hírtv-
nek,  hogy  a  titkosszolgálatokhoz  ugyan  nem  ért,  „de  ha  egy  nagy  ország  titkosszolgálati
tevékenységet akar végezni Magyarországon, ahhoz nem kell egyetem, mert macerás is, bonyolult is
és drága is”.

Miniszter Úrnak abban kétségkívül igaza van, hogy a titkosszolgálat tevékenység végzéséhez nem
feltétlenül  van  szükség  egyetemre.  Ugyanakkor  egy  óriási  állami  intézmény  telepítése  a
titkosszolgálati tevékenység végzését óriási mértékben megkönnyíti.

Ennek fényében kérdezem tisztelt Miniszter Úrtól, hogy ez az álláspont a személyes véleménye
vagy a magyar Kormány hivatalos álláspontja?

A szövetségi  rendszereinken,  a  NATO-n és az Európai  Unión kívül  álló,  politikai  és  gazdasági
súlyánál fogva természetszerűleg nagyhatalmi törekvésekkel rendelkező ország jelentős létszámú
állami intézményének megjelenését a Kormány valóban nem tartja nemzetbiztonsági szempontból
kiemelt  kezelést  igénylő  helyzetnek?  Kormánybiztosként  tervez-e  szoros  együttműködést  a
Belügyminisztériummal  és  a  nemzetbiztonsági  szolgálatokkal  a  projekt  megvalósítása  során  a
nemzetbiztonsági kockázatok minimalizálása érdekében vagy az idézett nyilatkozata szellemében
valóban nem tartja fontosnak ezt a szempontot?

Kérdezem továbbá,  hogy a  projektért  felelős  kormánybiztosként  nem érzi  aggályosnak,  hogy a
magyar állam kínai hitelből, azaz végső soron a magyar adófizetők pénzéből, kínai munkaerővel a



kínai államnak épít fel egy intézményt? Úgy, hogy ráadásul mindez még fokozott nemzetbiztonsági
kockázatot is jelent, aminek kezelését a nemzetbiztonsági szolgálatok megemelkedő költségei révén
ugyancsak Hazánk polgárainak kell megfizetniük.

1


